
Protokołu  
 z X zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

                  odbytej w dniu 28 sierpnia 2007 r. w godz. od 900 do 1130 
                        w sali GOKSiR w Liniewie przy ul. Dworcowej 3. 
 
 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych Przewodniczący Rady Gminy               
p. Ludwik Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ                  
w sesji uczestniczy 13 radnych (Nieobecny radny Ryszard Kruszyński i Bogdan 
Karczyński).   
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby pkt 8 – „Informacja o 
przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2007/2008” była omawiana przed pkt 5 – „Interpelacje i wnioski 
radnych” 
 
Radni nie wnieśli sprzeciwu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad sesji? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad, który brzmi 
następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 r. 
7. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie                    

w I półroczu 2007 r. 



8. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2007/2008. 

9. Ocena płatności zobowiązań pienięŜnych po I półroczu 2007 r. 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników, 
b) przystąpienia Gminy Liniewo do stowarzyszenia o nazwie „Lokalna Grupa 

Działania Chata Kociewia”, 
c) zmian w budŜecie gminy. 

11. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szpakowski zapytał radnych kto jest                          
za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
Na sesje Rady Gminy przybył radny Ryszard Kruszyński. 
 
Ad.4 
Wójt Gminy Mirosław Warczak omówił sprawozdanie z podjętych działań                
w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad.8 
Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2007/2008. 
 
Wiesław Szarmach -  omówił objazd szkół gminy Liniewo. 
 
Ad.5 
 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 

 

Sławomir Zabrocki - Jakie są szanse na dowóz dzieci do szkoły w Wysinie? 
- Dlaczego nie trafiła duŜa równiarka na drogi w Chróstach Wysińskich? 



 
 
Alfons Troka – boisko – jak daleko jest przekazanie boiska w Płachtach? Teraz 
jest w dzierŜawie, chcemy tam robić plac zabaw. 
 
Jerzy Bałachowski -  Jaki jest plan prac na drodze do Landowskiego? 
- drogi powiatowe – są źle zrobione , maja zalane smołą i posypane gryzikiem. 
- Spęd – przecieka tam dach trzeba to naprawić. 
 
Andrzej Hinc - Czy moŜna uzyskać badania wody pitej z miejscowości Garczyn? 
 
Jerzy Czapiewski - Czy będzie naprawiony przejazd kolejowy w Głodowie                   
po usunięciu tłucznia z nasypu? 
- Kiedy zostanie zamontowany przystanek w miejscowości Deka? 
- Zakręt w Dece – co zrobiono w tym kierunku? Jest tam słaba widoczność. 
 
Zdzisław Bela - Jak wygląda sprawa podkładów kolejowych? 
- Kiedy będzie zrobiona droga wojewódzka Nowa Karczma - Skarszewy                        
w miejscowości Iłownica?  
- Sprawa pomieszczenia dla dzieci przy sklepie? 
- Dziura w drodze wojewódzkiej trzeba ja naprawić. 
- Jest osoba , która czeka na dokument, który moŜna zrobić w dwa dni, czy nie 

moŜna załatwić szybciej tej sprawy? 
 
Ludwik Szparkowski - Czy jest szansa na zrobienie projektu technicznego dróg    
w Lubieszynie i Liniewie? 
- Jakie zadania inwestycyjne będzie realizowała Gmina Liniewo? 
- Dopilnowanie urlopu przez Wójta – Wójt zabronił takiej informacji, napisałem 

pismo, dostałem odpowiedź, ale ja nie chce pisać z Wójtem. Proszę podać 
radnym ile przysługuje Panu urlopu, kiedy Pan go wykorzysta? 

 
Wójt –  ile urlopu mi przysługuje i ile wykorzystałem moŜna zawsze się 
dowiedzieć, moje zalecenie do pracowników jest takie, Ŝe bez mojej zgody nie 
moŜna podawać, są to sprawy poufne, to ja odpowiadam przed RIO, NIK itd. 
Pracownik zapytany o taką sprawę jest w trudnej sytuacji, ja za wszystko 
odpowiadam. Są pewne procedury jakich trzeba przestrzegać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – ja nigdy nie pytałem się o jakieś inne urlopy,                 
ja mam prawo do wglądu Pana Wójta dokumentów, ja podpisanie wnioski o urlop   
i delegacje. 



  
  

Ad.6 
 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 rok  
 
Danuta Skuza - Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie z wykonania budŜetu 
gminy za I półrocze 2007 rok 
 
Ludwik Szparkowski poprosił o przedstawienie stanowiska poszczególnej komisji. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej - komisja nie wniosła 
uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 
Sławomir Zabrocki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja nie wniosła 
uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej - komisja nie wniosła uwag 
do przedstawionego sprawozdania. 
 
Wiesław Szarmach - Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja nie wniosła 
uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 
Przewodniczący Rady Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                               
za podjęciem sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 rok  
 
Radni przyjęli sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 rok. 
 
Ad.7 
Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie                          
w I półroczu 2007 r. 
 
Wiesław Szarmach – mam prośbę aby następnym razem rozszerzyć tą informację. 
 
Ad.9 
Ocena płatności zobowiązań pienięŜnych po I półroczu 2007 r. 
 
Ludwik Szparkowski – czy moŜna by uzyskać listę osób, którym zostały 
udzielone ulgi, odroczenia i umorzenia? 
 



Wójt –  nie moŜna uzyskać tej listy, ale informacja o umorzeniach z imieniem                   
i nazwiskiem jest zawsze wywieszona na tablicy ogłoszeń. Kwoty umorzeń niestety 
nie moŜna podawać jest to ochrona, tak mówi prawo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę od 9:50 do 10:10. 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji. 
 
Ad.10 
 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników 
 
Ludwik Szparkowski – chciałbym zgłosić Pana Alfonsa Trokę do zespołu 
opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników, gdyŜ był on dłuŜszy czas 
ławnikiem i wyjaśnił nowym kandydatom na czym to polega. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wniosek Pana Ludwika 
Szparkowskiego o powiększenie składu zespołu opiniującego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przywitał Firmę 3E, która przybyła na sesję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski odczytał uchwałę. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli  

Uchwałę Nr X/46/2007 w sprawie powołania zespołu opiniującego 
zgłoszonych kandydatów na ławników. 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
b) przystąpienia Gminy Liniewo do stowarzyszenia o nazwie „Lokalna Grupa 

Działania Chata Kociewia”, 
 
Wójt Gminy -  omówił uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski odczytał uchwałę. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli  

Uchwałę Nr X/47/2007 w sprawie przystąpienia Gminy Liniewo                          
do stowarzyszenia o nazwie „Lokalna Grupa Działania Chata Kociewia”, 



(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 - zmian w budŜecie gminy  
 
Danuta Skuza - Skarbnik Gminy omówiła uchwałę w sprawie zmian                         
w budŜecie gminy 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski odczytał uchwałę 
 
Na sesję przybył Radny Bogdan Karczyński 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli  
 Uchwałę Nr X/48/2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy. 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 

Ad.11 
Odpowiedzi na interpelacje radnych: 
 
Sekretarz – dowozy – na tej drodze do Rymanowca nie moŜna dojechać 
autobusem, dojazd przysługuje wtedy gdy droga do domu wynosi 4 – 5 km. 
Rymanowiec i Bukowe Pole jest to sprawa jeszcze nie rozstrzygnięta, na razie nie 
ma jak ich dowozić. 
 
Sławomir Zabrocki – z naszej miejscowości dzieci są dyskryminowane, było 
mówione na radzie, Ŝe będzie tam rozstrzygnięcie. 
 
Sekretarz – miejsce dla dzieci – przystanek, postaramy się to wykonać. 
 
Zdzisław Bela – proszę o przesunięcie tej budki. 
 
Sekretarz – proszę osobę, która czeka tyle dni na odpowiedz o spotkanie się po 
sesji i porozmawianie. 
 
Wójt – Spęd – mamy to zaplanowane, gromadzimy środki, zrobimy to, staramy się 
by był zadbany. 
- zakręt w Dece – jest to sprawa trudna, ogromny wydatek. Wystosowaliśmy 

pismo i nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 
- szkoły – komisja była we wszystkich szkołach, znam stan tych placówek.                       

W szkole w Garczynie było spore zakłopotanie, ale zrobiliśmy dach, pojawiła 
się sprawa sufitu, będziemy to naprawiać. 



- boisko w Płachtach – sprawa nie jest taka prosta, radny uzyska odpowiedz na 
piśmie. 

- Lubieszyn sprawa zatoczki – miałem spotkanie z Wojewodą, wysłałem pismo 
do Zarządu, do Urzędu Marszałkowskiego, zebrane są podpisy mieszkańców 
Lubieszyna, opinia Policji, mapki. NajwaŜniejsze jest teraz to by nasi radni                  
sejmiku Woj.. Pomorskiego na sesji wprowadzili do budŜetu nasz projekt. 

- Turystyka – odnowa wsi -  w dniu dzisiejszym nie mogę odpowiedzieć na to 
pytanie. 

- Ulica Pstronga i Gruszki – sytuacja jest taka, Ŝe firma, która się zgłosiła jest za 
droga, nie mamy tyle pieniędzy na ten cel. Chcemy robić ale nie mamy tyle 
środków. 

 
Krystian Breski -  Przekroczony został limit kilometrów na równanie dróg jaki 
moŜna było wykonać w roku 2007 w związku z czym równiarka nie wykonała 
całego zakresu prac w Wysinie oraz nie wykonała prac w Chróstach Wysińskich. 
Naprawę i korektę drogi dokonano przy uŜyciu równiarki gminnej. 
- Naprawę drogi do zakładu Pan Landowski wykonał we własnym zakresie. 

Pracownicy Urzędu Gminy Liniewo będą wycinać krzaki oraz oczyszczać 
pobocze oraz chodnik przy ww. drodze. 

- przekaŜemy wyniki badań wody pitnej z miejscowości Garczyn.  
- przejazd zostanie naprawiony a prace zostaną wykonane przez firmę PUDM z 

Kościerzyny. 
- Przystanek został zabrany z miejscowości Wysin gdzie został naprawiony                 

i zakonserwowany, a następnie zostanie zamontowany w miejscowości Deka. 
- Podkłady kolejowe usuwane do połowy października. Z zapewnień firmy TIM 

wynika, Ŝe dokonane zostaną naprawy dróg polegające na ich wyrównaniu. – 
- Wystosujemy pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o naprawę 

przepustu. 
- Konieczne jest dokonanie wizji lokalnej i ustalenie wspólnie z mieszkańcami 

lokalizacji miejsca, w którym moŜna by było umiejscowić przystanek. 
 
 
Ad.12 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Jerzy Czapiewski – zaprosił wszystkich na doŜynki gminne do Głodowa. 
 
Sławomir Zabrocki – proszę o pisemną odpowiedź na moje pytanie. 
 



Jerzy Bałachowski – podziękował Panu Andrzejowi Hinc za zorganizowanie 
pieniędzy. 
 
Andrzej Hinc  – złoŜyłem razem z Księdzem Grzegorzem Cieszyńskim wniosek. 
Uzyskaliśmy dotację na remont dachu Kościoła. Chcemy teraz przeprowadzić 
przetarg na remont tego dachu.  
 
Wójt – podziękował Panu Andrzejowi Hinc za napisany projekt. Trzeba wysłać  
podziękowania tym którzy przyczynili się do tego. Zaprosił do współpracy                     
i spotkań. 
 
Ryszard Kruszyński – proszę o zdjęcie znaków ograniczenia szybkości do 60 
km/h w miejscowości Głodowo, gdyŜ będzie tam pełno mandatów. 
 
Sołtys Chrósty Wysińskie – jeśli chodzi o dowozy dzieci z Rymanowca to oddam 
kawałek mojej ziemi by mógł tam zawracać autobus i rozwiązało by to sprawę.  
 
Sołtys Stary Wiec -  podziękowała za piękny plac w Starym Wiecu. 
 
Jerzy Bałachowski – proszę o powiadomienie studentów o stypendiach. 
 
Ad.13 
Po omówieniu porządku obrad sesję zakończono o 12;20. 
 
 
 
Protokołowała 
 
Anna Turzyńska 


